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The SecretarYof State for Externa Affairs, the Honourable Barbara McDougall, signed a 
Memorandum of Understanding es ablishing a framework for political consultations between the 
governments of Canada and Ukraii e ... .Ukraine  is an important partner for Canada, one whc.)se 
views we value,» said IvIrs. McDougall, «in agreeing- to eonsult on the important international issues 
of the day, we  are adding a new and vital dimension to our relations.» 	. 

Sep  27, 19.92, No.  185  

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Barbara McDoug,all, and the Mini!• of 
Industry, Science and Technology ançl,tvIinister for International. Trade, the Honourable Micti;:, e; 
Wilson held a meeting September  O,  with the Commission of the European Communities Vice-
President responsible for External 2elations and Trade Policy, Frans Andriessen ... The Ministers and 
the Vice-President approved the 1992 report of the Joint Co-operation Committee ... land] reviewed 
developments concerning three important bilateral agreements: discussion on an arrangement on co-
operation in the application of respective competition policies, progress toward negotiations for an 
agreement on science and technolo lgy, and preparations for negotiations on  the  mutual recognition of 
the testing and certification of regulated products, 

UNESCO Director General to Vi iit Canada 5.sp  18. 1992,  No, 184  - 

The Minister for External 'Relations and Int•rnatic.mal Development, the Honourable Monique Landry, 
announeed that Federici) Mayor, Director General of the United Nations Educational, Scientific and 
Cultural Organization (UNESCO), is paying an official visit to Canada, September 19 to 24. 
«Canada  has become increasingly :..ctive in UNESCO in recent years, not only in its programs, but 
also in its administrative reform  efforts.  Mr. Mayor's visit provides an opportunity to revià,v 
planning for the twt.) .  UNESCO-svmsored conferences to be held in Canada over the next year,» said 
Mrs.. Landry. 	• '• 

, 

The Honourable Barbara McDougall, will, from September 21 to 26, lead Canada's delegation to the 
47th United Nations General Assembly in New York. She will deliver Canada's principal statement 
in the general debate on Thursday, •Septetnber 24. «The world faces new and greater challenges than 
àver to peace and security,» said Mrs. McDougall. «Canada will press hard, to ensure that the United 
Nations has the tools it needs to r4pond in a more  timely and effective manner to those. challenges.» 

Canada Requ&as  Free  Trade A  igigent  .nt _eIs_,p_utE_ISfqtlene.egemett.OE:R.tï,91v_t - 	
. 

ftLMil 	to Puerto Rim. 	- 	.. . 	\ 	," Sep 17  1992. No. >182 

The HonourablePierre Blais, Mini ler of State for Agricultge and Minister of Consuihèr and
i I ' •,," 	1 	 _,--- 

Corporate Affairs;,,today announce -- on behalf of  the  Honourable Michael Wilson .:- that thé , 
Govertiment Of Canada' as request - d a .  binational dispute settlement panel tinder : the Canada-U.S, 
Free Trade  Agreement ( .1"A.). to reolve the iSStle of shipments of ultra high temperature (UHT) milk 
to Puerto ;Rico. ' oWe feel that it is in Canadf.s.--,best interest to see this ‘ issue resolved throug,h_a 	. 
pallet,» said Mr", 13Iais. ,seanadaraintains that UHT ii-iille produced  in Canada  is equivalent to the 
U.S.' product.),), - , 
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Upcoming Events 

September 21-22, 1992; , United Nations General Asdmbly (New York) 

December 14-15,  1 992: 	CSÇE Council of Foreign Ministers Meeting (Stockholm) 
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Statements 

«Canada holds a very special plac. among the nations of the world, one that is reinforced almost 
daily, whether in the battlefields of Bosnia-Hercegovina ., ih the ravaged deserts of Somalia or in the 
diplomatic meeting places in Geneva or New York. Our international reputation has been hard 
earned throughout our 125 years çogeMer as a nation. We should take pride in our past 
achievements, but ive also  must b diligent in protecting and strengthening our owe domestic unity 
so that .we can continue to be a p sitive force in the world for the fitture.» 
An Address by the Honourable Ba bara McDougall, Secretary of State for External Affairs, to the 
Primrose Club of Toronto (Toron 0, Ontario, September 17, 1992, No ,  92/43, As Delivered) 

f 

«Canada believes  that there may l!e areas where we can sharpen the focus  and direction of the work 
'program by rationalizing some of `the projects that have been initiated. VVe therefore place a high 

î priority on the discussions that ar currendy under way to explore opportunities for streamlining the 
[Asia-Pacific Economic Co-operafoal work program, 1 would hope that we will receive practical 
and specific recommendations in his regard at our next meeting in the United States.» 
An Address by the Honourable Mi'hael Wilson, Minister of Industry, Science and Technology and 
Minister for International Trade, to the Fourth APEC Ministerial 'Meeting (Bangkok, Thailand, 
eptember 11, 1992, No. 92 142, (2,heck Against Delivery) 

« ... Canada fisl gearing up for the transformation of Apec, from a relatively loose dialogue to a 
fotmal institutional mechanism. We are developing a more focused approach to APEC within our 
governmental apparatus, and are integrating APEC issues into our formal private sector 
consultative and advisary framew rk':•:. APEC's activities  are attracting increasing interest from the 
provinces in Canada, particularly in those areas such as education, where they have direct 
responsibilities.» 
An Address by the Honourable Mi, hael Wilson, Minister of Industry, Science and Technology and 
Minister for International Trade, t( the FOurth Apec Ministerial Meeting -- Item 6: Future Steps for 

1 APEC — (Bangkok, Thailand, Sp embe er 10, 1992, No , 92/41, Check Against Delivery) 

«... Our foreign policy is designed to promote a stable, prosperous global environment including the 
Asia-Pacific region, one that à c+unitted to rule-based intenuitional political and economic 
systems; protection of human righits and adherence to international environmental agreements. 
That is why we have placed such ft high Priority on regional economic initiatives such as Asia 
Pacific Economk Co-operation (APEC), which  ha  s unquestionably become the primary vehicle for 

1_ strengthening economic co-operat on in the Asia-Pactlic region.» 
An Address by the Honourable Mi‘hael Wilson, Minister of Industry, Science and Technology and 
Minister for International Trade, t‘. the Fourth APEC Ministerial Meeting (Bangkok, Thailand, 
September 10, 1992, No. 92/40, Check Against Delivery) 

• 	• 
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Communiqués 

Mme McD s.11 si ne un MémoWe d'eLtente sur  
Le 23 septembre, 1992, N° 186  

La secrétaire d'État aux Affaires etérieurs, l'honorable Barbera McDougall, a signé aujourd'hui un 
Mémoire d'entente établissant un cadre .ptur des consultations politiques entre les gouvernements du 
Canada et de l'Ukraine ... L'Ukraine es un important partenaire pour le Canada et nous apprécions 
sa perspective, a dit Mme McDouoll. E71 acceptant —de nous consulter sur d'importantes questions 
internationales, nous ajoutons une limenson nouvelle et vitale à nos relations.» 1 

Rencontre Ministérielle entre le ana& et la 
Commission 	des Communauté  s  urooéennes  

/ 
L'honorable Barbara McDougall , . et le mi qistre de l'Industrie, des Sciences et de la Technologie et 
Ministre du Commerce extérieur,  l'honorable hilichael.Wilson, ont eu une rencontre  le 20 septembre à 
Ottawa, avee le vice-président'dela..Ctemission des Communautés européennes chargé des relations 
extérieures et de la politique commerciale, M. Frans Andriesen ... Les ministres et le vice-président 
ont approuvé le rapport de 1992 du Comi7é mixte de coopération ... [et] ont passé en revue les 
progrès réalisés au regard de trois importants accords bilatéraux: un accord de coopération portant sur 
l'application des politiques de con urrenc-e respectives, les négociations relatives à un accord en 
matière de science et technologie .. t un autre sur la reconnaissance réciproque des essais et de 
l'homologation de produits réglern ntés. 

Le Directeur Général de L'UNESCO  et  visite  
officielle au Canada 	 isfpt embre 12N°  184  

Le ministre des Relations extérieutes et du Développement international, l'honorable Monique 
Landry, a annoncé que le Directeur généç al de l'UNESCO (l'Organisation des Nations Unies pour 
l'éducation, la science et la culture), M. Federico Mayor, sera en visite officielle au Canada -  du 19 au 
24 septembre. «Le Canada s'est montré de plus en plus actif à l'UNESCO au cours des dernières 
années, tant par sa participation à !ses programmes qu'a ses efforts de réforme administrative. La 
visite de M. Mayor donnera l'occasion de revoir les préparatifs des deux conférences parrainées par 
l'UNESCO qui doivent se tenir au Canada dans la prochaine année», a dit Mme Landry. 

Le 21 septembre. 1992, Ne  18i 

Mme MeDnileall paetiei r 	la  Q ur.nte-Nepèm e,„..50KtAr_t de 
l'Assemblée générale des Nation Unies Le 18 septembre. 1992. N° 183  

La secrétaire d'État aux Affaires extérieures, Mme. McDougall, dirigera, du 21 au 26  septembre à 
New Yofk, la délégation canadierine qui participera à la 47e session de l'Assemblée générale des 
Nations Unies. Elle y fera la déc,aratior principale du Canada à l'occasion du débat général du jeudi 
24 septembre. ,<Le inonde doit maintenant faire face à de nouveaux défis qui sont plus importants que 
jamais en matière de paix et de sécurité, a déclaré Mme McDougall. Le Ceada insistera 
vigoureusement pour que les Nations Unies disposent des outils nécessaires pour relever ces défis de 
façon plus opportune et plus effieace.» 

Le  Caroeda  demande  ht  création  
régler le différend sur les exoéd 

d' tirtnu 	éei 	 r 
lions de  lait UHT   i  Porto Rico  Le 17 septembre, 1992, N° 182  

L'honorable Pierre Blais, ministre d'État à l'Agriculture et ministre de la Consommation et des 
Affaires commerciales, a annonc au nom de l'honorable Michael Wilson que le Gouvernement du 
Canada a demandé, en.vertu de l'Accord de libre-échange entre le Canada et les États-Unis (ALE), la 
création d'un groupe spécial bina ional pour régler le différend sur les expéditions de lait à ultra haute 
température (UHT) à Porto Rico .. «Nous jugeons qu'il est dans le meilleur inter& du Canada que 
cette question soit réglée par un groupe spécial, a déclaré M. Biais, Nous soutenons que le lait UHT - 
produit au Canada est l'équivalent du produit américain.» 

.../2 
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Déclarations 

• «Le Canada occupe une place très spéciale parmi les. nations du monde, qui est renforcée presque 
chaque jour, soit sur les champs d bataille de la Bosnie-Herzégovine, soit dans les déserts ravagés 
de la Somalie, soit dans les hauts ieux de la diplomatie à Genève ou à New York. Notre réputation 

• a été darement acquise tout au long des 125 ans qui se sont écoulés depuis la Confédération. Nous 
: devons être fiers de nos réalisations passées, mais noies devons aussi nous employer à protéger et à 
: renforcer l'unité de notre pays pour que nous puissions continuer de jouer un rôle utile dans le 

monde.» 

; Tiré de l'allocution de l'honorablearbara McDougall, secrétaire d'État aux Affaires extérieures, au 
Primrose Club de Toronto à Toronto (ontlrio), le 17 septembre 1992, N" 92/43, telle que prononcée.' 

Selon le Canada, il pourrait y avofr des domaines;.dans lesquels nous pouvons mieux focaliser et 
orienter le programme de travail !fia CEriel en rationalisant certains des projets qui ont été mis en 
oeuvre.. C'est pourquoi nous accordons Jute granite priorité aux discussions actuellement menée 
pour trouver des moyens de rationaliser le programme de travail. J'espère que nous recevrons des 
recommandations pratiques et spé:ifique, à cet égard lors de notre 'prochaine réunion aux États-
Unis. 
Tiré de l'allocution de l'honorable .lvlichad Wilson, ministre de l'Industrie ., des Sciences et de la 
'Technologie et Ministre du commerce extérieur, à la Réunion Ministérielle de la CEAP à Bangkok 
(Thaïlande) le 11 septembre, '1992 N° 92/42 sous réserve de modifications. 

«... 

 

[Le Canada est] d'avis que l'émergence et la consolidation de la CEAP constituent l'un des plus 
importants développements politiques et économiques des dernières années pour ce qui concerne le 
renforcement du tissu de la coop&ation institutionnelle dans le 'Pacifique C'est un processus qui 
couronne deux décennies de durs efforts des gouvernements, des. nzilieux d'affaires et des cercles' 
universitaires, pour développer une conscience communautaire, et qui marque le trioniphe sur des 
divergences et des forces centrifuges intrarégionales bien ancrées.» 
Tiré de l'allocution de l'honorable Michar;1 Wilson, ministre de l'Industrie, des. Sciences et de la 
Technologie et ministre du commerce extrieur, à la Réunion ministérielle de la CEAP/ Point 6; 
l'Avenir de la CEAP à Bangkok (Thaïlande) le 10 septembre, 1992, N° 92/41 sous réserve de 
modifications. 

«... Notre politique étrangère vise à promouvoir un environnement global stable et prospère qui 
englobe la région Asie- Pacifique,  une région qui s'est engagée envers la réglementation 
internationale des régimes politiques et économiques nationaux, la protedion des droits de la 
personne et le respect des accords interhationaux sur l'environnement. C'est pourquoi nous avons 
accordé une si haute priorité à d i s initiatives économiques régionales comme la CEAP, qui est 
indubitablement devenu le princi al méeuezisme pour le renforcement de la coopération économique 
dans la région Asie-Pacifique. 

l Tiré de l'allocution de l'honorabl -  Michael Wilson, ministre de l'Industrie, des Sciences et de la 
Technologie et Ministre du Comri 'ecce extérieur, à la Réunion ministérielle de la CEAP à Bangkok 
(Thaïlande) le 10 septembre, 1992, N° 92140 sous réserve de modifications. 

À venir 

21-25 septembre 1992: 	Assemble générale des Nations Unies (New York) 

14-15 décembre 1992: 	CSCE- Réunion du Conseil des ministres des affaires étrangéres 
(Stockholm) 
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